
Besvarelse af spørgsmål nr. 173 (L 74), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 9. maj 2005

Spørgsmål 173: 
"Afdelinger på de offentlige sygehuse, som varetager lands- og landsdels-
funktioner er underlagt skrappe kvalitetskrav. Ministeren skriver i sit brev, at 
de private sygehuses kvalitet på længere sigt bør sikres ved, at de bliver 
omfattet af akkrediteringen under den kommende danske kvalitetsmodel. 
Indtil den foreligger, mener ministeren, at det vil være tilstrækkeligt, at der 
foreligger en ”udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, som bekræfter at styrelsen 
ikke har grundlag for at antage, at de højt specialiserede behandlinger, som 
den private udbyder ønsker at indgå aftale om, ikke vil kunne foregå læge-
ligt forsvarligt”. Hvordan påtænker ministeren - i de år der vil gå før Den 
Danske kvalitetsmodel tages i brug - at sikre den faglige kvalitet i højt spe-
cialiserede behandlinger som varetages i privat regi?"

Svar:
Jeg skal henvise til min besvarelse af spørgsmål nr. 171 og 172. 
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